
Verslag van de informatiebijeenkomst over gebiedsvisie AmsterdamHaarlem op 10 oktober 2012.

Op 10 oktober waren meer dan 130 mensen aanwezig bij de informatiebijeenkomst over de gebiedsvisie 

AmsterdamHaarlem. Bewoners van het gebied, ondernemers, recreanten, en vertegenwoordigers van 

belangengroepen en overheidsinstellingen lieten zich in de Lichtfabriek informeren, ze stelden vragen of gaven 

een reactie op de conceptvisie. De bijeenkomst begon met verschillende toespraken en een presentatie over de 

visie. Daarna was er een informatiemarkt met verschillende stands.

Openingsspeech gedeputeerde Bond
Nadat dagvoorzitter Marcel Sukel iedereen welkom heette, hield gedeputeerde Jaap Bond een openingsspeech, 

waarin hij aangaf wat het doel van de avond was. Hij legde uit waarom provincie en gemeenten het belangrijk 

vinden de handschoen van het Rijk op te pakken en de bescherming van de groene zones tussen de steden goed 

op te blijven nemen in het beleid. Maar ook dat het nodig is het gebied toekomst bestendig te maken. Hij 

benadrukte het belang van een open en groene omgeving voor het leef en vestigingsklimaat. “Mensen hebben 

rust, ruimte en groen nodig, een plek voor ontspanning en mogelijkheden om te kunnen recreëren. En de nabijheid 

van een aantrekkelijke groene omgeving is een belangrijke factor voor internationale bedrijven als ze kiezen waar 

ze zich willen vestigen. Met de visie worden mogelijke oplossingen aangedragen voor een aantal opgaven in het 

gebied, zoals het verbeteren van de toegankelijkheid en bereikbaarheid van het groengebied en het versterken 

van het recreatieve aanbod. Ook willen we  meer samenhang creëren door gebieden met elkaar te verbinden en 

ontwikkelingen op elkaar af te stemmen. In de visie wordt aangegeven waar ruimte is voor particulier initiatief en 

kansen liggen voor broodnodige investeringen. We zullen keuzes moeten maken vanwege teruglopende 

geldstromen.” De gedeputeerde gaf ook aan dat het belangrijk is dat recreatieve ontwikkelingen passen bij het 

karakter van het landschap. “De kwaliteit van het landschap moet worden geborgd”. Hij nodigde alle aanwezigen 

uit mee te denken: “We hebben verschillende organisaties geraadpleegd bij het opstellen van de conceptvisie, 

maar het is  ook belangrijk dat de mensen die in het gebied wonen, werken en recreëren meedenken. Iedereen 

wordt hiervoor uitgenodigd, deze avond, maar ook in de toekomst.”

Toespraak burgemeester Bruijn
Hierna nam burgemeester Bruijn van de gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude het woord over. Hij ging 

nader in op het belang van het groengebied voor de gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude en haar 

inwoners, maar zeker ook voor de inwoners van bijvoorbeeld Haarlem en Amsterdam.  “Het landschap, de open 

ruimte en recreatiemogelijkheden vlak bij huis worden in de  Metropoolregio Amsterdam steeds belangrijker.” Een 

groot deel van het groengebied valt binnen de grenzen van de gemeente die tussen grote steden Amsterdam en 

Haarlem in ligt. “Al jaren neemt de gemeente de verantwoordelijkheid voor het open houden van de groene zone 

tussen de steden in deze dynamische regio.” De burgemeester staat volledig achter de inhoud van de 

conceptvisie, omdat deze nauw aansluit bij de gemeentelijke visie op het gebied. Hij  vroeg onder meer aandacht 

voor het belang van samenwerking. “Bij dit gebied zijn heel veel partijen betrokken: overheden, maar ook 

grondeigenaren. Om de plannen uit de visie ook daadwerkelijk te kunnen realiseren zullen we moeten 

samenwerken. Dan kunnen we een metropolitaan park realiseren, dat ook van belang is als vestigingsfactor  voor 

hoogwaardige werkgelegenheid”. 

Presentatie gebiedsvisie
Na de deze toespraak hield Corine Meijer, projectleider bij de provincie NoordHolland, een presentatie over de 

conceptvisie. Hierin gaf zij aan wat het doel van de visie is, wat de opgaven zijn in het gebied, wat de 

uitgangspunten voor de visie zijn en hoe de visie is opgebouwd. Als laatste beschreef zij kort de belangrijkste 

strategieën voor de deelgebieden: hoe kunnen we de opgaven bereiken?

Hierna werd door het publiek een aantal kritische vragen gesteld. Bijvoorbeeld over de naamstelling van de 

discussienota. Corine Meijer antwoordde dat dit een werktitel is en dat men ideeën voor een nieuwe titel van de 



visie kan aandragen. Ook werd aangegeven dat het gebruik van de naam Spaarndammerpolder voor de 

Inlaagpolder en de Vereenigde Binnenpolder niet juist is. De afzonderlijk polders moeten bij de eigen naam 

worden genoemd. Corine Meijer zal deze opmerking meenemen bij de aanpassing van de visie. Eén van de 

aanwezigen merkte op dat de overheden niet goed gebruik maken van de kennis van allerlei belangengroepen in 

het gebied. Daarop gaf de provinciaal projectleider aan dat de overheden graag gebruik maken van deze kennis 

en juist met deze consultatie die kennis, maar ook reacties en ideeën willen ophalen. Ze nodigde alle 

belanghebbenden uit om nu en in de toekomst mee te denken over de visie op het gebied. 

Ook werd een vraag gesteld over het tijdpad. Er is een globale planning: de consultatie van bewoners, 

ondernemers, recreanten en belangengroepen vindt de hele maand oktober plaats. Hierna worden de reacties 

verwerkt en begin 2013 voorgelegd aan de besturen van de verschillende overheden. Vervolgens stellen de 

overheden een uitvoeringsstrategie op. De ontwikkelstrategie (visie met uitvoeringsstrategie) zal dan halverwege 

2013 gereed zijn en worden vastgelegd in een bestuursakkoord. De betrokken overheden zullen de visie 

vervolgens (de komende jaren) door laten werken in het eigen planologisch beleid.  De projectleider benadrukte 

dat de planning ook afhankelijk is van de besluitvormingsprocessen bij de verschillende overheden. 

Het publiek was ook benieuwd naar de regelgeving. Wat is bijvoorbeeld  de relatie tussen de structuurvisie en 

bestemmingsplannen? Jaap Bond gaf aan dat de Structuurvisie leidend is, maar dat de uitwerking in 

bestemmingsplannen moet worden vastgelegd. De laatste vraag kwam van een inwoonster uit Haarlemmermeer. 

Zij vroeg zich af wat de  ontwikkelmogelijkheden waren met de beperkingen van de schipholcontouren en die van 

de Stelling van Amsterdam. Daarop nam wethouder Jeroen Nobel het woord. Hij vond dat de overheid hierover 

geen zoete broodjes moet bakken: “Als die beperkingen er bij u zijn, dan kunnen we die niet wegnemen. De 

beperking van bijvoorbeeld de Stelling van Amsterdam is er niet voor niets, daarbij gaat het om een groter belang.”

Marcel Sukel sloot het plenaire deel van de avond af met een toelichting op het vervolg van het proces. Via de 

website www.noordholland.nl/gebiedsvisie wordt iedereen op de hoogte gehouden, te beginnen met een 

nieuwsbericht met foto's. Van de avond wordt een verslag gemaakt dat naar alle aanwezigen wordt opgestuurd en 

op de website wordt geplaatst. Daarnaast zullen de overheden een terugkoppeling geven over de verwerking van 

de reacties in de visie. Via LinkedIn kan men mee discussiëren en via het emailadres gebiedsvisie@noord

Holland.nl kan men tot 1 november reageren op de conceptvisie. 

Informatiemarkt
Vervolgens werd iedereen uitgenodigd de informatiemarkt te bezoeken met kraampjes over de verschillende 

deelgebieden en één over de hele bufferzone. Hier kon informatie worden gehaald, ideeën worden aangedragen 

of een reactie op de visie worden gegeven. Ook konden kraampjes worden bezocht van het Recreatieschap 

NoordHolland en van Oneindig NoordHolland, een platform van verhalen over het rijke verleden van Noord

Holland, deze avond afgestemd op dit specifieke gebied.

Enkele reacties op de visie waren: waarom zijn bewoners niet eerder betrokken, in de visie wordt vooral over 

fietsverbindingen gesproken, maar niet over wandelroutes, waarom is er in de visie geen aandacht besteed aan 

(nieuwe) ruiterpaden, er zijn namelijk veel maneges in het gebied, maar de kwaliteit van de paden laat te wensen 

over, de natuur krijgt te weinig aandacht in de visie, waar staat de Groene As, heeft een fietspad op de dijk langs 

het Noordzeekanaal tot gevolg dat de Amsterdamse Weg wordt verbreed? Er werd gepleit voor het behouden van 

het groen (weilanden ) en er werd gewezen op de groei van brandnetels langs nieuwe paden door akkers in de 

Haarlemmermeer en bij nieuwe natuur. Naast reacties op de visie zijn ook veel ideeën aangedragen, zoals nieuwe 

mountainbikeparcoursen en opwaardering van het bestaande parcours bij de klimmuur, plekken voor volkstuinen, 

betere benutting van buslijn 82 met OV fietsen, extra haltes voor de OV boot.

Vervolg
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De inbreng van deze avond wordt, samen met de andere schriftelijke reacties, verwerkt. De keuzes die hieruit 

voortkomen worden waarschijnlijk in januari aan het bestuur van de betrokken overheden voorgelegd en verwerkt 

in de visie. Hierna informeren de overheden iedereen die heeft gereageerd over de uitkomsten. Tijdens de 

bijeenkomst op 10 oktober is de suggestie gewekt dat dit met een tweede informatiebijeenkomst zal gebeuren. 

Hiermee werd echter gedoeld op de bijeenkomst voor mensen die willen ondernemen of investeren in het gebied 

op 31 oktober. We zullen in een later stadium aangeven op welke manier we u zullen informeren wat we met uw 

reactie hebben gedaan. De inbreng van de informatieavond wordt waar mogelijk ook gebruikt bij het opstellen van 

de uitvoeringsstrategie, waarin de overheden aangeven hoe de doelen gerealiseerd kunnen gaan worden. 


